

农业经济

中国政府财政对农业投资的理论阐释与行为优化

李嘉晓[1,2] 秦宏[1,3] 罗剑朝[1]

[1]西北农林科技大学经管学院,陕西杨凌712100 [2]青岛市社会科学院经济研究所,山东青岛266003 [3]莱阳农学院经管学院,山东青岛266109

摘要:

根据公共财政体制和世界贸易组织《农业协议》中“绿箱”政策的要求,财政支农支出应该用财政对农业投资来代替。在对中国政府财政对农业投资的基本理论进行阐释后,针对传统经济体制下财政对农业投资的种种不规范之处。提出了优化财政对农业投资行为的对策措施,即必须遵循合理的原则,确定正确的投资目标,制定合理的投资重点领域,切实转变财政对农业投资的职能,加强财政对农业投资效益的评估。

关键词: 财政对农业投资 公共财政 行为优化

Theoretical Analyses and Behavioral Optimization of the Chinese Government Fiscal Investment in Agriculture

LI Jia-xiao, QIN Hong, LUO Jian-chao

1. College of Economies and Management, Northwest A&F University, Yangling, Shaanxi 712100, China|2. Research Institute of Economies, Qingdao Academy of Social Sciences, Qingdao, Shandong 266003, China 3. College of Economies and Management, Laiyang Agricultural College, Qingdao, Shandong 266109, China

Abstract:

According to the public financial system and the request of the policy of “green case” in World Trade Organization’s Agricultural Agreement, fiscal support expenditure in agriculture should be replaced with fiscal investment in agriculture. After analyzing the basic theory of the Chinese government fiscal investment in agriculture, aiming at all sorts of nonstandard places of the Chinese government fiscal investment in agriculture under traditional economic system, the dissertation puts forwards the countermeasures to optimize the behavior of fiscal investment in agricultural.

Keywords: fiscal investment in agricultural public finance behavioral optimization

收稿日期 2005-03-15 修回日期 2005-03-23 网络版发布日期

DOI:

基金项目:

教育部“高等学校优秀青年教师教学科研奖励计划”项目;国家自然科学基金项目《中国政府财政对农业投资的增长方式与监督保障体系研究》(编号:70073025)。

通讯作者:

作者简介: 李嘉晓|男|1975年生|西北农林科技大学经管学院在读博士|青岛市社会科学院助理研究员;研究方向为金融理论与农村金融政策。

作者Email:

参考文献:

本刊中的类似文章

文章评论

扩展功能

本文信息

Supporting info

PDF(407KB)

[HTML全文]

参考文献[PDF]

参考文献

服务与反馈

把本文推荐给朋友

加入我的书架

加入引用管理器

引用本文

Email Alert

文章反馈

浏览反馈信息

本文关键词相关文章

财政对农业投资 公共财政 行为优化

本文作者相关文章

PubMed

反馈人	<input type="text"/>	邮箱地址	<input type="text"/>
反馈标题	<input type="text"/>	验证码	<input type="text"/> 5000